
KRM.0012.03.0005.2023
D2023.04.02827

Protokół Nr 0012.03.76.2023
Komisji Budżetu i Finansów

Rady Miasta Kalisza
z posiedzenia które odbyło się w dniu 25 kwietnia 2023 roku

*********************************************************************
Obecni na posiedzeniu wg listy obecności dołączonej do niniejszego protokołu.

*********************************************************************

PORZĄDEK OBRAD

1. Otwarcie posiedzenia.
2. Zatwierdzenie porządku obrad.
3. Sprawozdanie z wykonania budżetu za 2022 rok. 
4. Informacja o wykonaniu planu finansowego rachunków, na których gromadzone są środki 

pozyskane  z  Funduszu  Przeciwdziałania  COVID-19,  środki  pozyskane  z  Rządowego 
Funduszu Inwestycji Lokalnych oraz środki pozyskane z Funduszu Pomocy za 2022 rok.

5. Sprawozdanie z wykonania planu finansowego samorządowych instytucji kultury za 2022 
rok.

6. „Informacja  o  stanie  mienia  Kalisza  –  Miasta  na  prawach  powiatu”  na  dzień
31 grudnia 2022 r.

7. Informacja z wykonania w 2022 r.  planu finansowego dla wydzielonego rachunku, na 
którym gromadzone były środki pozyskane z Funduszu Solidarnościowego, przyjętego 
zarządzeniem Nr 603/2021 Prezydenta Miasta Kalisza z dnia 12 października 2021 r. (z 
późn. zm.).

8. Realizacja planu finansowego dla wydzielonych rachunków, na których gromadzone są 
środki pozyskane z Funduszu Solidarnościowego na 2022 rok.

9. Projekt  uchwały w sprawie wyrażenia  zgody na zawarcie  umowy dzierżawy na grunt 
będący własnością Miasta Kalisza, na czas oznaczony w trybie bezprzetargowym.

10.Ocena zasobów pomocy społecznej za 2022 rok. 
11.Projekt uchwały w sprawie przyznania Nagrody Miasta Kalisza.
12.Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok.
13.Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Miasta Kalisza 

na lata 2023-2043.
14.Projekt  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  ustalenia  wysokości  opłat  oraz 

warunków  częściowego  lub  całkowitego  zwolnienia  od  ponoszenia  opłaty  za  pobyt 
dziecka w żłobkach prowadzonych przez Miasto Kalisz.

15.Projekt uchwały w sprawie utworzenia spółdzielni socjalnej.
16.Projekt  uchwały  w  sprawie  udzielenia  w  2023  roku  dotacji  dla  właścicieli  lub 

użytkowników  wieczystych  nieruchomości  położonych  na  obszarze  Specjalnej  Strefy 
Rewitalizacji.

17.Projekt  uchwały  w  sprawie  nadania  statutu  Środowiskowego  Domu  Samopomocy 
„Tulipan” w Kaliszu.

18.Wniosek Kaliskich  Linii  Autobusowych o  podjęcie  inicjatywy legislacyjnej  w postaci 
Uchwały  Rady  Miasta  w  sprawie  zakazu  przewozów  rowerów,  hulajnóg,  wózków 
akumulatorowych o wadze powyżej 250 kg w autobusach KLA.



19. Korespondencja.
20. Sprawy bieżące i wolne wnioski.
21. Zamknięcie posiedzenia.
***************************************************************************
Ad 1. Otwarcie posiedzenia.
Otwarcia  posiedzenia  dokonał  Przewodniczący Komisji  Budżetu i  Finansów Rady Miasta 
Kalisza pan Sławomir Lasiecki, który powitał wszystkich obecnych radnych oraz gości.

Ad 2. Zatwierdzenie porządku obrad.
Głosowanie: 9 osób za (9 obecnych). Porządek obrad został przyjęty jednomyślnie.

Ad 3. Sprawozdanie z wykonania budżetu za 2022 rok. 
Pani Aneta Ochocka skarbnik miasta omówiła powyższe sprawozdanie. 
Głosowanie: 6 osób za, 3 osoby przeciw (9 obecnych). Sprawozdanie zostało pozytywnie 
zaopiniowane.

Ad 4. Informacja o wykonaniu planu finansowego rachunków, na których gromadzone 
są  środki  pozyskane  z  Funduszu  Przeciwdziałania  COVID-19,  środki  pozyskane  z 
Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych oraz środki pozyskane z Funduszu Pomocy 
za 2022 rok.
Pani Aneta Ochocka skarbnik miasta omówiła powyższą informację. 
Głosowanie: 6  osób  za,  3  osoby  przeciw  (9  obecnych). Informacja  została  pozytywnie 
zaopiniowana.

Ad 5. Sprawozdanie z wykonania planu finansowego samorządowych instytucji kultury 
za 2022 rok.
Pani Grażyna Dziedziak naczelnik Wydziału Kultury i Sztuki, Sportu i Turystyki omówiła 
powyższe sprawozdanie. 
Radny Radosław Kołaciński zapytał jakie są powody niewykonania planu finansowego w 100 
%.
Pani Dziedziak odpowiedziała, że wynika to ze zwrotu niewykorzystanych dotacji w kwocie 
40 000 zł w Wieży Ciśnień, a w Galerii Sztuki im. J. Tarasina zwrot dotacji w kwocie 60 000 
zł na wykonanie rzeźby z okazji 45-lecia galerii. 
Głosowanie: 9 osób za (9 obecnych). Sprawozdanie zostało pozytywnie zaopiniowane.

Ad 6.  „Informacja o stanie  mienia Kalisza – Miasta na prawach powiatu” na dzień
31 grudnia 2022 r.
Pan Michał Pilas zastępca naczelnika Wydziału Gospodarowania Mieniem omówił powyższą 
informację.  Głosowanie:  9  osób  za  (9  obecnych).  Informacja  została  pozytywnie 
zaopiniowana. 

Ad 7. Informacja z wykonania w 2022 r. planu finansowego dla wydzielonego rachunku, 
na  którym  gromadzone  były  środki  pozyskane  z  Funduszu  Solidarnościowego, 
przyjętego zarządzeniem Nr 603/2021 Prezydenta Miasta Kalisza z dnia 12 października 
2021 r. (z późn. zm.).
Pani Aneta Ochocka skarbnik miasta omówiła powyższą informację. 
Radny  Radosław  Kołaciński  zapytał,  czy  elewacja  budynku  Centrum  Opiekuńczo-
Mieszkalnego  przy  ul.  Żwirki  i  Wigury  jest  objęta  gwarancją.  Istotne  jest,  aby  została 
utrzymana w dobrym stanie.
Pani  Dagmara  Pokorska  p.o.  naczelnika  Wydziału  Rozbudowy  Miasta  odpowiedziała,  że 
gwarancja na ten obiekt wynosi 5 lat. Elementy drewniane nie podlegają gwarancji, dlatego 
wymagają bieżącej konserwacji. 



Radny Kołaciński dopytał, czy elewacja podlega gwarancji.
Pani Pokorska poinformowała, że gwarancja obejmuje elewacje, lecz nie elementy drewniane. 
Część drewniana podlega pod bieżące utrzymanie. Zawsze przed końcem upływu gwarancji 
wykonywany  jest  przegląd.  Na  bieżąco  w  każdej  chwili  użytkownik  może  bezpośrednio 
zwrócić się do wykonawcy z uwagami. 
Głosowanie: 9 osób za (9 obecnych). Informacja została pozytywnie zaopiniowana.

Ad  8.  Realizacja  planu  finansowego  dla  wydzielonych  rachunków,  na  których 
gromadzone są środki pozyskane z Funduszu Solidarnościowego na 2022 rok.
Pani Iwona Niedźwiedź dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej omówiła powyższe 
informacje.  Głosowanie: 9  osób  za  (9  obecnych). Realizacja  planu  finansowego  została 
pozytywnie zaopiniowana.

Ad 9. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy na 
grunt będący własnością Miasta Kalisza, na czas oznaczony w trybie bezprzetargowym.
Pani  Iwona  Kasprzak  naczelnik  Wydziału  Gospodarowania  Mieniem  omówiła  powyższy 
projekt uchwały.
Głosowanie: 9 osób za (9 obecnych). Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany.

Ad 10. Ocena zasobów pomocy społecznej za 2022 rok. 
Pani Iwona Niedźwiedź dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej omówiła powyższą 
ocenę. Komisją przyjęła ocenę do wiadomości. 

Ad 11. Projekt uchwały w sprawie przyznania Nagrody Miasta Kalisza.
Pani Katarzyna Wawrzyniak naczelnik Kancelarii  Rady Miasta omówiła powyższy projekt 
uchwały. Głosowanie: 8 osób za, 1 osoba brak głosu (9 obecnych). Projekt uchwały został 
pozytywnie zaopiniowany.

Ad 12. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok.
Pani Aneta Ochocka omówiła powyższy projekt uchwały wraz z autopoprawką. 
Głosowanie I: 6 osób za, 3 osoby wstrzymały się od głosu (9 obecnych). Autopoprawka 
została pozytywnie zaopiniowana.
Głosowanie II: 6 osób za, 3 osoby wstrzymały się od głosu (9 obecnych).  Projekt uchwały 
wraz z autopoprawką został pozytywnie zaopiniowany.

Ad 13. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Miasta 
Kalisza na lata 2023-2043.
Pani Aneta Ochocka omówiła powyższy projekt uchwały wraz z autopoprawką. 
Głosowanie I: 6 osób za, 3 osoby wstrzymały się od głosu (9 obecnych). Autopoprawka 
została pozytywnie zaopiniowana.
Głosowanie II: 6 osób za, 3 osoby wstrzymały się od głosu (9 obecnych).  Projekt uchwały 
wraz z autopoprawką został pozytywnie zaopiniowany.

Ad 14. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłat oraz 
warunków  częściowego  lub  całkowitego  zwolnienia  od  ponoszenia  opłaty  za  pobyt 
dziecka w żłobkach prowadzonych przez Miasto Kalisz.
Radny  Eskan  Darwich,  członek  Klubu  radnych  Polska  2050  omówił  powyższy  projekt 
uchwały.
Głosowanie:  3 osoby za, 6 osób przeciw (9 obecnych).  Projekt uchwały został negatywnie 
zaopiniowany.



Ad 15. Projekt uchwały w sprawie utworzenia spółdzielni socjalnej.
Pani  Izabela  Grześkiewicz  kierownik  Biura  Rewitalizacji  przedstawiła  powyższy  projekt 
uchwały.
Radny Sławomir Chrzanowski zapytał, czy zaszły jakieś zmiany w przedstawionym projekcie 
uchwały.
Radny  Sławomir  Lasiecki  dodał,  że  z  informacji  jakie  posiada,  było  bardzo  wiele 
podejmowanych prób zachęty stowarzyszeń do podjęcia utworzenia spółdzielni socjalnej. 
Pani  Grześkiewicz  poinformowała,  że  zgodnie  z  sugestią  radnych  odbyło  się  spotkanie 
z organizacjami pozarządowymi. Wolę do utworzenia spółdzielni socjalnej wyraziła jedynie 
Fundacja Klucz oraz dwa inne podmioty. Jeden z podmiotów na wstępie został odrzucony, 
ponieważ nie posiada osobowości prawnej, natomiast drugi podmiot Bank Chleba nie spełnił 
warunków  formalnych.  Oferujący  mimo  kilkukrotnych  próśb  nie  dostarczył  planu 
finansowego. 
Pani  Monika  Otrębska-Juszczak  naczelnik  Wydziału  Strategii  i  Rozwoju  dodała,  że 
podejmowano próby o uzupełnienie niezbędnych informacji, lecz niestety bezskutecznie. 
Radny  Chrzanowski  powiedział,  że  jest  to  skutek  nieudolności  rządzących.  Intencja 
utworzenia  spółdzielni  socjalnej  jest  dobra,  lecz  sam  fakt  prowadzenia  rozmów  z 
potencjalnymi kandydatami nieodpowiedni.
Radny Artur Kijewski wspomniał, że należy sprawdzić jak będzie funkcjonować spółdzielnia 
socjalna  w  proponowanej  formie.  Jeśli,  będzie  potrzeba  modyfikacji,  to  radni  posiadają 
pewnego rodzaju kontrolę w postaci działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Kalisza.
Głosowanie: 6 osób za, 3 osoby przeciw (9 obecnych).  Projekt uchwały został pozytywnie 
zaopiniowany.

Ad 16. Projekt uchwały w sprawie udzielenia w 2023 roku dotacji dla właścicieli lub 
użytkowników  wieczystych  nieruchomości  położonych  na  obszarze  Specjalnej  Strefy 
Rewitalizacji.
Pani  Izabela  Grześkiewicz  kierownik  Biura  Rewitalizacji  przedstawiła  powyższy  projekt 
uchwały.  Głosowanie: 9  osób  za  (9  obecnych).  Projekt  uchwały  został  pozytywnie 
zaopiniowany.

Ad 17. Projekt uchwały w sprawie nadania statutu Środowiskowego Domu Samopomocy 
„Tulipan” w Kaliszu.
Pani Aneta Zimoch dyrektor Środowiskowego Domu Samopomocy „Tulipan” przedstawiła 
powyższy projekt  uchwały.  Głosowanie: 9  osób za (9 obecnych).  Projekt  uchwały został 
pozytywnie zaopiniowany.

Ad 18.  Wniosek  Kaliskich  Linii  Autobusowych  o  podjęcie  inicjatywy  legislacyjnej  w 
postaci Uchwały Rady Miasta w sprawie zakazu przewozów rowerów, hulajnóg, wózków 
akumulatorowych o wadze powyżej 250 kg w autobusach KLA.
Pani  Elżbieta  Binder  prezes  zarządu  Kaliskich  Linii  Autobusowych  sp.  z  o.o.  omówiła 
powyższy wniosek. 
Radny  Artur  Kijewski  zwrócił  uwagę  na  zmianę  tytułu  rozpatrywanego  wniosku  tzn. 
sformułowania   „w sprawie  zakazu”  na  „w  sprawie  uregulowania”  przewozu  rowerów, 
hulajnóg, wózków akumulatorowych o wadze powyżej 250 kg w autobusach KLA. Radny 
zwrócił uwagę na hierarchię jaka powinna obowiązywać. Kobieta z dzieckiem w wózku jest 
ważniejsza niż rowerzysta. 
Radny  Sławomir  Lasiecki  poparł  powyższą  propozycję  zmiany.  Radny  dodał,  że  pełne 
wykorzystanie  mobilności  w  mieście  to  połączenie  jazdy  rowerem  i  jazdy  autobusem  z 
rowerem. W obecnej chwili autobusy nie są przystosowane do przewozu rowerów, lecz w 
przyszłości rowery i hulajnogi, a także wózki dla osób niepełnosprawnych, nie powinny być 
wykluczane  z  komunikacji  miejskiej.  Brak  możliwości  przejazdu  np.  przez  osoby 



niepełnosprawne  poruszające  się  na  wózkach,  bądź  pojazdach  elektrycznych  jest 
wykluczeniem społecznym.
Radny Kijewski  dodał,  że  warto  byłoby zastosować instrukcję  jak  w prawidłowy sposób 
przewozić wózki, hulajnogi itp. 
Pani Binder poinformowała, że w autobusach znajduje się miejsce na wózek inwalidzkiego 
oraz na wózek dziecięcy. Autobusy nie posiadają jedynie wyznaczonych miejsc na rowery. 
Głosowanie: 4 osoby za, 3 osoby przeciw, 2 osoby wstrzymały się od głosu (9 obecnych). 
Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany.

Ad 19. Korespondencja.
Brak.

Ad 20. Sprawy bieżące i wolne wnioski.
Brak.
Ad 21. Zamknięcie posiedzenia.
Wobec  wyczerpania  porządku  obrad  pan  Sławomir  Lasiecki  Przewodniczący  Komisji 
Budżetu i Finansów Rady Miasta Kalisza zamknął posiedzenie dziękując wszystkim za udział 
oraz dyskusję.

Protokołowała: 25.04.2023 r. M. Donart

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 
Rady Miasta Kalisza

/.../
Sławomir Lasiecki


